

Unshakable identity notes Pt.5

St. Athanasius of Alexandria “As many as received Him, to them He gave power to become sons of God... They could not become sons, being by nature creatures, otherwise than by receiving the Spirit of the natural and true Son.”

St. Irenaeus “Our Lord Jesus Christ, the Word of God, of His boundless love, became what we are that He might make us what He Himself is.”

St. John Chrysostom “Christ is the head, we are the body... He is the foundation stone, we are the building; He is the vineyard, we are the wine; He is the groom, we are the bride; He is the shepherd, we are the sheep; He is the way, we are the walking ones; we are also the temple, He is the resident; He is the first-born, we are the brothers; He is the heir, we are the co-heirs; He is the life, we are the living; He is the resurrection, we are the risen; He is the light, we are the enlightened.”

Theosis (Greek: **θέωσις**, “deification”) is the Christian teaching that human beings are called to participate in the divine life of God—becoming “partakers of the divine nature” (2 Peter 1:4)

St. Augustine of Hippo “You have made us for Yourself, O Lord, and our heart is restless until it finds its rest in You.”

Kyle Worley's book "Home With God" he says this. "If union with Christ is where all of God's blessings for God's people are unconditionally received, then communion with God is the Christian's adventure in experiencing the full measure of those blessings. Union with Christ cannot be disrupted or deepened, because it is God's to give and God's to keep. But communion with God, our felt experience of all that God has for us in Christ Jesus, can be deepened and it can be disrupted."

Forgiveness is the foundation of fellowship. And all of this happens in Christ Jesus. When we, by grace through faith in Christ Jesus, make our home with God, we are not merely receiving the forgiveness of a gracious judge; we are receiving the fellowship of a delighted Father.

John 15:1-11 “I am the true vine, and my Father is the vinedresser. ² Every branch in me that does not bear fruit he takes away, and every branch that does bear fruit he prunes, that it may bear more fruit. ³ Already you are clean because of the word that I have spoken to you. ⁴ Abide in me, and I in you. As the branch cannot bear fruit by itself, unless it abides in the vine, neither can you, unless you abide in me. ⁵ I am the vine; you are the branches. Whoever abides in me and I in him, he it is that bears much fruit, for apart from me you can do nothing. ⁶ If anyone does not abide in me, he is thrown away like a branch and withers; and the branches are gathered, thrown into the fire, and burned. ⁷ If you abide in me, and my words abide in you, ask whatever you wish, and it will be done for you. ⁸ By this my Father is glorified, that you bear much fruit and so prove to be my disciples. ⁹ As the Father has loved me, so have I loved you. Abide in my love. ¹⁰ If you keep my commandments, you will abide in my love, just as I have kept my Father's commandments and abide in his love. ¹¹ These things I have spoken to you, that my joy may be in you, and that your joy may be full.

John 6:35-40 ³⁵ Jesus said to them, “I am the bread of life; whoever comes to me shall not hunger, and whoever believes in me shall never thirst. ³⁶ But I said to you that you have seen me and yet do not believe. ³⁷ All that the Father gives me will come to me, and whoever comes to me I will never cast out. ³⁸ For I have come down from heaven, not to do my own will but the will of him who sent me. ³⁹ And this is the will of him who sent me, that I should lose nothing of all that he has given me, but raise it up on the last day. ⁴⁰ For this is the will of my Father, that everyone who looks on the Son and believes in him should have eternal life, and I will raise him up on the last day.”

What Disrupts Our Communion with God?

(1 Pet. 3:7). ⁷ Likewise, husbands, live with your wives in an understanding way, showing honor to the woman as the weaker vessel, since they are heirs with you of the grace of life, so that your prayers may not be hindered.

- presence of unconfessed sins.

- Discord in the home
- living according to the flesh
- unbelief and doubt.

St. Porphyrios "Without Christ, it is impossible to correct ourselves. We will not be able to detach ourselves from our passions. On our own, we cannot become good. *Without me, you can do nothing.* However, much we try, we will achieve nothing. There is one thing we must do. And that is turn to Him and love Him with all our soul. Love for Christ: This is the best and sole remedy for our struggles." He then continues to say this " If you give your heart to Him. There will be no room for other things. When you 'put on' Christ, you will not need any effort to attain virtue. He will give it to you. Are you engulfed by fear and disenchantment? Turn to Christ. Love Him simply and humbly, without any demand, and He himself will free you. Turn to Christ and say with humility and hope, like Saint Paul, *who shall deliver me from the body of this death?* Turn towards Christ, therefore, and He will come immediately. His grace will act at once."

What Deepens Our Communion with God?

"You make known to me the path of life; in your presence there is fullness of joy; at your right hand are pleasures forevermore" (Ps. 16:11).

1. Prayer. "Then I will go to the altar of God, to God my exceeding joy, and I will praise you with the lyre, O God, my God" (Ps. 43:4).
2. Obedience. 'For we are his workmanship, created in Christ Jesus for good works, which God prepared beforehand, that we should walk in them" (Eph. 2:10).
3. Suffering: "We know that suffering produces perseverance; perseverance, character; and character, hope. And hope does not put us to shame, because God's love has been poured out into our hearts through the Holy Spirit, who has been given to us" ([Romans 5:3-5](#))

- 4. Gathering.** Let us hold fast the confession of our hope without wavering, for he who promised is faithful. And let us consider how to stir up one another to love and good works, not neglecting to meet together, as is the habit of some, but encouraging one another, and all the more as you see the Day drawing near" (Heb. 10:23-25).
- 5. Meditation.** "Blessed is the man who walks not in the counsel of the wicked, nor stands in the way of sinners, nor sits in the seat of scoffers; but his delight is in the law of the Lord, and on his law he meditates day and night" (Ps. 1:1-2).
- 6. Rest.** "But [Jesus] would withdraw to desolate places and pray" (Luke 5:16).

FRENCH

Notes d'identité inébranlables Pt.5

Saint Athanase d'Alexandrie « Autant que ceux qui l'ont reçu, il leur a donné le pouvoir de devenir fils de Dieu... Ils ne pouvaient devenir fils, étant par nature des créatures, autrement qu'en recevant l'Esprit du Fils naturel et vrai. »

Saint Irénée « Notre Seigneur Jésus-Christ, la Parole de Dieu, de Son amour sans limites, est devenu ce que nous sommes afin qu'Il fasse de nous ce qu'Il est Lui-même. »

Saint Jean Chrysostome « Le Christ est la tête, nous sommes le corps... Il est la pierre angulaire, nous sommes le bâtiment; Il est le vignoble, nous sommes le vin; Il est le marié, nous sommes la mariée; Il est le berger, nous sommes les brebis; Il est le chemin, nous sommes les marchands; nous sommes aussi le temple, Il est le résident; Il est le premier-né, nous sommes les frères; Il est l'héritier, nous sommes les co-héritiers; Il est la vie, nous sommes les vivants; Il est la résurrection, nous sommes les ressuscités; Il est la lumière, nous sommes les éclairés. »

La théose (grec : θεώσις, « divinisation ») est l'enseignement chrétien selon lequel les êtres humains sont appelés à participer à la vie divine de Dieu — devenant « participants à la nature divine » (2 Pierre 1:4)

Saint Augustin d'Hippone « Tu nous as faits pour Toi, Seigneur, et notre cœur est agité jusqu'à ce qu'il trouve son repos en Toi. »

Dans le livre de Kyle Worley, « Home With God », il dit ceci. « Si l'union avec le Christ est l'endroit où toutes les bénédictions de Dieu pour son peuple sont reçues sans condition, alors la communion avec Dieu est l'aventure du chrétien pour vivre pleinement la mesure de ces bénédictions. L'union avec le Christ ne peut pas être perturbée ou approfondie, car c'est à Dieu de donner et à Dieu de la garder. Mais la communion avec Dieu, notre expérience ressentie de tout ce que Dieu a pour nous en Jésus-Christ, peut être approfondie et perturbée. »

Le pardon est le fondement de la communion. Et tout cela se produit en Jésus-Christ. Lorsque nous, par grâce par la foi en Jésus-Christ, faisons notre foyer auprès de Dieu, nous ne recevons pas seulement le pardon d'un juge gracieux; nous recevons la communion d'un Père ravi.

Jean 15:1-11 « Je suis la vraie vigne, et mon Père est le vigneur. ² Toute branche en moi qui ne porte pas de fruit, elle l'enlève, et toute branche qui porte du fruit elle la taille, afin qu'elle porte encore plus de fruit. ³ Vous êtes déjà purs à cause de la parole que je vous ai dite. ⁴ Demeurez en moi, et moi en vous. Comme la branche ne peut porter fruit seule, à moins qu'elle ne demeure dans la vigne, vous non plus, si vous n'habitez pas en moi. ⁵ Je suis la vigne; vous êtes les branches. Quiconque demeure en moi et moi en lui, c'est lui qui porte beaucoup de fruit, car sans moi vous ne pouvez rien faire. ⁶ Si quelqu'un ne demeure pas en moi, il est jeté comme une branche et se flétrit; et les branches sont rassemblées, jetées au feu, et brûlées. ⁷ Si vous demeurez en moi, et si mes paroles restent en vous, demandez ce que vous voulez, et cela sera fait pour vous. ⁸ Par cela, mon Père est glorifié, que tu portes beaucoup de fruits et que tu sois ainsi mes disciples. ⁹ Comme le Père m'a aimé, ainsi je t'ai aimé. Demeure dans mon amour. ¹⁰ Si tu gardes mes commandements, tu demeureras dans mon amour, tout comme j'ai gardé les commandements de mon Père et demeure dans son amour. ¹¹ Je t'ai dit ces choses, pour que ma joie soit en toi, et que ta joie soit pleine.

Jean 6:35-40, ³⁵ Jésus leur dit : « Je suis le pain de vie; quiconque vient à moi n'aura pas faim, et quiconque croit en moi n'aura jamais soif. ³⁶ Mais je vous ai dit que vous m'avez vu et pourtant vous ne croyez pas. ³⁷ Tout ce que le Père me donne viendra à moi, et quiconque viendra à moi, je ne rejeterai jamais. ³⁸ Car je suis descendu du ciel, non pas pour faire ma propre volonté, mais celle de celui qui m'a envoyé. ³⁹ Et voici la volonté de celui qui m'a envoyé, que je ne perde rien de tout ce qu'il m'a donné, mais que je le réveille le dernier jour. ⁴⁰ Car telle est la volonté de mon Père : que quiconque regarde le Fils et croit en lui ait la vie éternelle, et que je le ressusciterai le dernier jour. »

Qu'est-ce qui perturbe notre communion avec Dieu?

(1 Pet. 3:7). ⁷ De même, maris, vivez avec vos épouses de façon compréhensive, en montrant honneur à la femme comme le vaisseau faible, puisqu'elles sont avec vous héritiers de la grâce de la vie, afin que vos prières ne soient pas entravées.

- Présence de péchés non confessés.
- Discorde à la maison
- vivre selon la chair
- l'incrédulité et le doute.

Saint Porphyrios « Sans le Christ, il est impossible de se corriger. Nous ne pourrions pas nous détacher de nos passions. Par nous-mêmes, nous ne pouvons pas devenir bons. *Sans moi, vous ne pouvez rien faire.* Peu importe combien nous essayons, nous n'accomplirons rien. Il y a une chose que nous devons faire. Et c'est de nous tourner vers Lui et de l'aimer de tout notre âme. L'amour du Christ : C'est le meilleur et unique remède à nos luttes. » Il continue ensuite en disant : « Si tu lui donnes ton cœur. Il n'y aura pas de place pour autre chose. Quand tu « mets » le Christ, tu n'auras besoin d'aucun effort pour atteindre la vertu. Il te la donnera. Es-tu submergé par la peur et le désenchantement? Tourne-toi vers le Christ. Aime-Le simplement et humblement, sans aucune exigence, et Il te libérera lui-même. Tourne-toi vers le Christ et dis avec humilité et espérance, comme saint Paul, *qui me délivrera du corps de cette mort?* Tourne-toi donc vers le Christ, et Il viendra immédiatement. Sa grâce agira immédiatement. »

Qu'est-ce qui approfondit notre communion avec Dieu?

« Tu me fais connaître le chemin de la vie; en ta présence il y a la plénitude de la joie; à ta droite sont les plaisirs pour toujours » (Ps. 16:11).

1. Prière. « Alors j'irai à l'autel de Dieu, à Dieu ma joie immense, et je te louerai avec la lyre, ô Dieu, mon Dieu » (Pèse 43:4).
2. Obéissance. « Car nous sommes son œuvre, créés en Jésus-Christ pour les bonnes œuvres, que Dieu a préparées d'avance, afin que nous y marchions » (Éphéph. 2:10).

3. **Souffrance :** « Nous savons que la souffrance engendre la persévérance; la persévérance, le caractère; et le caractère, l'espérance. Et l'espoir ne nous fait pas honte, car l'amour de Dieu s'est répandu dans nos cœurs par le Saint-Esprit, qui nous a été donné » ([Romains 5:3-5](#))
4. **Rassemblement.** Tenons fermement la confession de notre espérance sans faiblir, car celui qui a promis est fidèle. Et réfléchissons à la manière de nous encourager mutuellement à l'amour et aux bonnes œuvres, sans négliger de se rencontrer, comme c'est l'habitude de certains, mais en nous encourageant mutuellement, et d'autant plus à mesure que vous voyez le Jour approcher » (Hébr. 10:23-25).
5. **Méditation.** « Heureux l'homme qui ne marche pas dans le conseil des méchants, ne se dresse pas sur le chemin des pécheurs, ni qui s'assoit dans le siège des moqueurs; mais son plaisir est dans la loi du Seigneur, et sur sa loi il médite jour et nuit » (Ps. 1:1-2).
6. **Repos.** « Mais [Jésus] se retirait dans des lieux désolés et priait » (Luc 5:16).